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Perdone, ¿usted tiene algo que añadir a mi intervención? És 
que ja, de veritat, jo…

El senyor president:

Senyories, demane silenci. Demane silenci!

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

…entre que insulten, interrompen…

El senyor president:

No, és que interrompen molt…

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Perdona, em tranquil·litze si em dona la gana, eh? És que ja 
està bé. (Veus) Ja està bé. No, ja està bé. Vosté a mi no m’ha 
de dir com m’he de comportar. (Aplaudiments)

El senyor president:

Demane… No estan vostés en l’ús de la paraula!

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Em van a dir com m’he de vestir i com m’he de comportar, 
quan vostés són els primers que no són capaços de tindre 
un debat amb arguments, per favor .

El senyor president:

No interrompen…

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

És que ja està bé. És que ja està bé. (Veus) Ja està bé.

El senyor president:

No interrompen! No interrompen l’oradora que estiga en l’ús 
de la paraula! No es pot interrompre.

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Que em done lliçons el senyor Zaplana del que és un bar i el 
que no és un bar… En fi, de veritat. (Veus) De veritat, de veritat…

El senyor president:

Senyor Zaplana! (Veus) Senyor Zaplana, no està vosté en 
l’ús de la paraula. (Veus) No està vosté en l’ús de la paraula! 
(Veus) No estan vostés en l’ús de la paraula! No interrompen, 
per favor . (Veus) No interrompen.

Acabarem d’escoltar la resposta de la vicepresidenta… (Veus) 
No estan vostés en l’ús de la paraula. (Veus) Senyora Elisa… 
Díaz . (Veus) Però, per favor, que no estem fent ningun diàleg 
ací! Demane silenci. (Veus) Demane silenci .

Disculpe la interrupció .

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Gràcies, president.

En definitiva, senyora Bastidas, el que fa esta conselleria i 
el que diu esta conselleria no va més lluny, per exemple, del 
que diu la mateixa fiscal de menors en una entrevista esta 
setmana en el diari, quan diu que «es difícil atajar las fugas –
jo no compartisc el terme «fugas» perquè no estan en una 
presó–, porque funcionan los centros casi como una fami-
lia». Per tant, crec que hem de ser coherents amb allò que 
diem i la responsabilitat dels distints càrrecs que represen-
tem cadascú de nosaltres.

I jo li demanaria que, per favor, no fera populisme amb este 
tema. Li demanaria, per favor, que escoltara al síndic i que el 
llegira, però en tot el seu informe. Nosaltres clar que sabem 
que hem de millorar molt més. És que la seua herència era 
devastadora. I hem fet molts passos, que el síndic reconeix 
en eixe informe, al llarg d’estos anys. Però encara queda, 
evidentment que sí, però vostés, en eixa imatge de l’apo-
calipsi en el tema de menors, crec que han també de poder 
cedir una miqueta, tindre una perspectiva més transversal i 
entendre que el que hem fet, sobretot, i ens hem centrat és 
en revertir la seua nefasta gestió d’abans del 2015.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, vicepresidenta.

La següent pregunta, la número 1.734, que formula la 
il·lustre diputada Rosa Menor, en nom del Grup Parlamentari 
Ciudadanos, a la vicepresidenta i consellera d’Igualtat i 
Polítiques Inclusives, sobre les persones sense llar.

Quan vosté vullga, senyoria.
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La senyora Menor Lucas:

Gracias, señor presidente .

Buenos días, señorías .

Señora Mas, ya le hemos interpelado en numerosas ocasio-
nes sobre las altas tasas de pobreza existentes en la 
Comunidad Valenciana .

Según AROPE, la población valenciana en riesgo de pobreza o 
exclusión social es del 25 %, lo que supone casi cuatro puntos 
más por encima de la media española, y es la quinta comuni-
dad autónoma con mayores tasas de pobreza en España. Más 
de trescientos mil niños de nuestra comunidad se encuentran 
en riesgo de exclusión social y, como resultado, no hemos 
obtenido otra respuesta que no sea la de vanagloriarse sobre 
esa disminución de la tasa de pobreza durante su gobierno, 
que en realidad está en los mismos niveles que en 2015. O 
enorgullecerse sobre el aumento de beneficiarios de la Renta 
valenciana de inclusión, como si los datos fueran positivos.

Y es que, ante esta pregunta sobre las personas sin hogar, 
me atrevo a decir que volverá de nuevo con ese discurso 
triunfalista de que somos la comunidad autónoma con 
menores tasas de personas sin hogar por cada 100.000 habi-
tantes, pero, por mucho que intenten aparentar, los datos 
no son buenos y hay miles de personas de nuestra comuni-
dad que lo están pasando muy mal, teniendo que dormir a la 
intemperie, sin que haya ningún plan conocido al respecto 
por parte del Consell .

Por eso le pregunto: ¿qué medidas están adoptando para 
favorecer la integración de las personas que no tienen hogar 
en la Comunidad Valenciana?

Gracias, señor presidente . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyoria.

Li contestarà la vicepresidenta del Consell. Quan vosté 
vullga, vicepresidenta .

La senyora vicepresidenta i consellera d’Igualtat i Polítiques 
Inclusives:

Gràcies, president.

Senyoria, mire, jo crec que en este tema la paraula triom-
falista crec que esta de sobres, jo crec que és evident, no? 
Però tampoc podem obviar les dades. Vull dir, crec que hem 
de ser realistes també amb quina és la fotografia en tot l’es-
tat espanyol, no? I a mi, per a mi, sent un membre d’un 
govern que treballa per a millorar la vida de la gent, per a 
mi és un orgull que nosaltres hàgem baixat des del 2005, 
per exemple, fins a 2022, en eixe temps, però sobretot 
des de 2012 fins a 2022, un 81,85 % eixes persones sense 
llar; quan, per exemple, en Castella-Lleó han augmentat un 
559 %; o, per exemple, a Madrid un 89 %.

Clar, és que les dades existixen i les dades són reflex de les 
mesures que estem fent per part del govern. Per això podem 
dir-les amb orgull, perquè això, com deia, reflectix progra-
mes reflectix polítiques i reflectix el pressupost que posem a 
disposició de la ciutadania perquè no haja de patir haver de 
viure en un carrer sense una llar .

Però, mire, vosté deia en la taxa AROPE queda pràctica-
ment la mateixa. Mire, de 2008 a 2015 esta taxa va passar 
del 27,5 al 33,2 %. És a dir, amb una crisi pel mig va augmen-
tar en 5 punts, 5,2 punts la taxa AROPE. De 2016 a 2021 
ha baixat del 30,9 al 30,6, pràcticament el mateix, com deia 
vosté. Sí, però és que hem passat una crisi. A vosté no li ve 
al cap què ha pogut passar de diferent entre eixes dos crisi? 
Però ja li puc dir jo, és que els governs han fet mesures i han 
posat a disposició estímuls perquè la ciutadania puga viure 
millor .

I miren, no només això, és que en el cas de les dones eixa 
taxa AROPE ha baixat en este últim any, des del 2020, 
millor dit, 1,2 punts respecte, com deia, a eixe 2020, la qual 
cosa vol dir que, encara que puga ser insignificant en el seu 
conjunt, en les dones, que és el sector que està més empo-
brit en este cas, el gènere més empobrit, és on estan arri-
bant en major mesura les nostres polítiques.

I mire, Renda Valenciana d’Inclusió. La convocatòria de 
subvencions a projectes en matèria d’inclusió i desenvolu-
pament comunitari, el programa Pilotem –que anem a llan-
çar pròximament–, les ajudes a càrrec del tram autonò-
mic de l’assignació tributària del 0,7 % de l’IRPF, els acords 
que estem fent d’acció concertada, les ajudes a la situació 
de vulnerabilitat social, que també tenim en les necessitats 
bàsiques d’higiene, d’alimentació i suport als (inintel·ligible) 
… psicosanitaris, també els projectes d’activitats de promo-
ció i foment del voluntariat. Crec que és un munt, a més del 
pla Convivint també, de posar infraestructures a disposi-
ció de tota la ciutadania que ho necessita, són un munt de 
polítiques que, com deia, se transformen en les dades que 
vosté ha dit i que jo li he reforçat.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, vicepresidenta.

Continuarem escoltant la formulació de la pregunta, una 
vegada ja tenim esta primera part de la resposta.

Quan vosté vullga, senyoria.

La senyora Menor Lucas:

Gracias, presidente .

Mire, señora Mas, ya sé que usted está dando unos datos 
que sí, creo que son importantes, pero es que en la ciudad 
de Valencia ya hay más de 750 personas que viven en la 
calle, de las cuales en torno al 21 % han sido víctimas de 
agresiones físicas, un 21 % también han sido víctimas de 
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robos y el 33 % de insultos. Más grave todavía es a lo que 
se enfrentan las mujeres, porque un 20 % ha sido víctima, 
han sido víctimas de agresiones sexuales. Por lo que se hace 
necesario facilitar su acceso a albergues y crear un verda-
dero programa de integración social . Sin embargo, pese a 
esta situación, solo hay 673 plazas para atenderlas, es decir, 
faltan cerca de 100 plazas en la ciudad para cubrir las nece-
sidades del centro de personas sintecho realizado por el 
propio ayuntamiento. Es lamentable que no cubren ni el 
número mínimo de las personas censadas, y todavía más en 
estas circunstancias con el frente frío que acaba de llegar, 
que sin duda agravará esta situación.

Los asentamientos van en alza en Valencia. Solo hay que 
ver ejemplos como el de Fernando el Católico donde viven 
varias personas a la intemperie o el Velluters .

En Alicante, se les está dando protección social y ayudas 
económicas a través de la intervención de los servicios de 
la policía local. El 61 % de las más de mil personas sin hogar 
atendidas en Alicante durante el 2021 lograron una inser-
ción social, según los datos del informe aportado también 
por el propio ayuntamiento. Estos datos no son suficientes, 
pero sí son esperanzadores .

¿Qué ha hecho el gobierno del Botànic además de procla-
marse asimismo como el más social de la historia?

Y, para finalizar, me gustaría saber si van a colaborar con las 
entidades municipales para garantizar alojamiento, manu-
tención y, sobre todo, itinerarios individualizados, para hacer 
que estas personas se puedan integrar adecuadamente 
en los diferentes ámbitos de la sociedad, en la Comunidad 
Valenciana .

Gracias, presidente . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyoria.

I ara, en el poquet temps que queda, intentarà la vicepresi-
denta donar resposta .

La senyora vicepresidenta i consellera d’Igualtat i Polítiques 
Inclusives:

Senyoria, mire, vosté també ha plantejat debats que proba-
blement haja de tindre en altres consistoris, en este cas, 
en el de València o en el d’Alacant. Però quan em pregunta 
vosté si anem a col·laborar amb entitats municipals, vosté 
que és de Ciudadanos i que me parla d’Alacant, enten-
drà que jo m’he quedat perplexa, perplexa, quan vostés 
han aprovat una ordenança en la qual diu: «Los pobres en 
Alicante sobran y molestan». (Aplaudiments) Senyoria. Sí, sí, 
sí. O siga, jo estic farta d’anar a reunir-me amb entitats a 
Alacant (veus) que directament me posen de manifest que 
és impossible parlar amb l’Ajuntament d’Alacant, governat 
per Ciudadanos, per a poder atendre a estes persones, i que 
estan les entitats col·lapsades i ens demanen ajuda, i se l’es-
tem prestant, òbviament. Però quan vosté me demana a mi 

col·laboració amb les entitats locals, jo li demanaria a vosté 
que me fera el favor de poder parlar en el seu grup munici-
pal en Alacant perquè tinga eixa mateixa ma estesa.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, vicepresidenta.

Continuarem amb la següent pregunta que formula l’il·lustre 
diputat José María Llanos. Serà substanciada per la il·lustre 
diputada Míriam Turiel, en nom del Grup Parlamentari Vox 
Comunidad Valenciana. Quan vosté vullga, senyoria.

La senyora Turiel Mollá:

Gracias, presidente .

Vicepresidenta, desde Vox le preguntamos: ¿a qué se debe 
el continuo retraso de la Generalitat Valenciana para efec-
tuar el ansiado pago de 37 millones de euros que lleva espe-
rando y reclamando las residencias de la tercera edad de la 
Comunidad Valenciana?

Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyoria.

La senyora vicepresidenta i consellera d’Igualtat i Polítiques 
Inclusives:

Gràcies, president.

Mire, el deute al qual vosté es referix, que no és tal, és 
menor, prou menor, són 25,5 milions d’euros, no 37, respon 
a la caducitat dels contractes, tant de posada a la disposició 
de places públiques en residències privades com de gesti-
ons integrals que començàrem a adjudicar a finals de l’any 
passat .

Per tant, li recomane que s’informe millor.

Gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies.

Acabarem d’escoltar la concreció de la pregunta per part de 
la il·lustre diputada Míriam Turiel.

Quan vosté vullga, senyoria.


